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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem kapott létesítési engedélyt Paks 2?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az elmúlt évek során számtalanszor bebizonyosodott már, hogy a Paks 2 projekt megbukott. Önök
pályáztatás,  valódi  verseny  nélkül  döntöttek  egy  olyan  beruházásról,  amely  hosszú  évtizedekre
eladósítja Magyarországot, és amely más, nagyon komoly kockázatokkal is együtt jár.

Az engedélyezésre rendelkezésre  álló,  meghosszabbított  határidőig  (2021.  szeptember  30-ig)  az
OAH nem adta ki Paks 2 létesítési engedélyét. Ezt követően Miniszter Úr nem a magyar embereket,
nem a közvéleményt tájékoztatta, hanem azonnal rohant Moszkvába, hogy a Roszatom vezetőivel
tárgyaljon. Az OAH mindössze egy szűkszavú közleményt adott ki arról, hogy további hiánypótlást
rendelt el.

Aki  követi  Paks  2  ügyét,  annak  minden  bizonnyal  nem  okozott  nagy  meglepetést,  hogy  az
Atomenergia  Hivatal  visszadobta  az  orosz  tervdokumentációt.  A  2021-ben  tartott  online
közmeghallgatáson  ugyanis  kiderült,  hogy  az  engedélyező  hatóság  a  dokumentáció  előzetes
átvizsgálása  során  500  hibát  talált  az  orosz  tervekben,  a  földrengésbiztonsággal  kapcsolatban
felmerülő kérdésekre pedig továbbra sem kaptunk megnyugtató válaszokat sem az OAH-tól, sem a
kormánytól. Miniszter Úr a visszadobott engedély kapcsán arról is beszélt, hogy az OAH által kért
hiánypótlást  a  következő  hónapokban  el  fogják  végezni.  Ez  azt  feltételezi,  hogy  a  kormány
pontosan tisztában van azzal, hogy milyen aggályok merültek fel a hatóság részéről.

Kérdéseim a következők:

1.  Mivel  indokolta  az  OAH  azt,  hogy  nem  adták  ki  Paks  2  létesítési  engedélyét,  milyen



 
hiánypótlásra  van  szükség?  Pontosan  milyen  hiányosságok  vannak  Paks  2  engedélyezési
dokumentációjában és ezek mennyiben érintik a nukleáris biztonságot?

2. Látva azt, hogy milyen komoly problémák merülnek fel a tervdokumentációval és a telephely
földrengésbiztonságával kapcsolatban, a kormány szerint van-e reális esélye annak, hogy a magyar
hatóság kiadja a megfelelő engedélyeket az erőmű megépítéséhez és üzemeltetéséhez? Ha igen,
mikor várható a létesítési engedély kiadása?

 

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm!

Dr. Keresztes László Lóránt
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